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DŮM PRO SENIORY
Dům pro seniory v Moravském Písku představil na jednání zastupitelstva nám zastupi-

telům i  přítomné veřejnosti architekt  Ondračka. Navrhovaná stavba bude navazovat na 
stávající budovu zdravotního střediska, kde bude třeba mírně upravit dispozice místností 
u praktického lékaře. Situování domu v centru obce je vhodné zejména z důvodu blízkosti 
všech služeb - lékaři, lékárna, obchody a také autobusová i vlaková zastávka. V domě bude 
10 bytových jednotek, každá bude mít 36 m2 a  prostorný balkon. V  přízemí je navržena 
společenská místnost s terasou a část střechy domu bude sloužit jako vyhlídka s poseze-
ním pod pergolou. Dům plánujeme využít pro seniory z obce Moravský Písek, kteří jsou 
dostatečně samostatní, aby se sami nebo s  pomocí rodiny či pečovatelských služeb do-
kázali o sebe postarat. Rádi by zůstali nablízku, v obci a v prostředí, které znají a kde mají 
rodinné a sociální vazby, ale z různých důvodů jim nevyhovuje bydlet ve vlastním domě. 
Předpokládaná cena domu je cca 30 mil. Kč. Samozřejmě budeme už při projektování spo-
lupracovat s fi rmou, která podává a administruje příslušné žádosti o dotace tak, aby objekt 
zatížil rozpočet obce v co nejmenší míře. Přiložená fotografi e znázorňuje jednu z možností 
barevného řešení exteriéru. Na zastupitelstvu při prezentaci rozpracované studie naše ob-
čanka vyjádřila názor, že by dům mohl vypadat moderněji. Druhý den pan architekt volal, 
že na moderní verzi  již intenzivně pracuje. Také jsme potěšeni, že někteří občané, kteří se 
se záměrem seznámili, hned chtěli vědět, jestli už vedeme pořadník žádostí. Pořadník zatím 
nemáme, ale budeme se snažit, aby Dům pro seniory stál co nejdříve, jak to bude možné.

Hana Habartová, starostka

SLOVO MÍSTOSTAROSTY
Vážení spoluobčané,
ve svém příspěvku bych rád uvedl několik spíše technických 

a organizačních poznámek k dění v naší obci.
Co se týká oblasti dopravy, všichni jistě vnímáte zvýšený pro-

voz v souvislosti se stavbou dálnice D55,veškeré vzniklé kompli-
kace intenzivně řešíme na pravidelných kontrolních dnech s Ředitelstvím silnic a dálnic ČR. 
Dále probíhá příprava na montáž zrcadla na křižovatce od Uherského Ostrohu (u restaurace 
Alfa) a zkoušíme opravit a znovu uvést do činnosti měřič rychlosti na silnici II/427.

Byla upravena a zpevněna cesta na zahrádkářskou kolonii „Adamka“ a do lesa - „Gajary“.
V  oblasti lesního hospodářství děti z  5.třídy provedly ve větrolamu výsadbu nových 

stromků, které zdárně prospívají. V „Gajarách“v současném období udržujeme lesní klidpro 
obnovu funkce lesa, samovýroba dřevabude spuštěna na podzim.

V  kulturní a  sportovní oblasti bych chtěl velmi poděkovat všem spolkům, sdružením 
a organizacím, ZŠ a MŠ, ale i  jednotlivcům, kteří se výrazně zapojují do akcí pořádaných 
pod záštitou obecního úřadu. Stejný dík samozřejmě patří i návštěvníkům, kteří svou účastí 
a dobrou náladou přinesou každé akci tu správnou atmosféru.

Č

SLOVO STAROSTY 
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V technické oblasti jsme vděčni všem občanům, kteří vlastními silami pomáhají i se seče-
ním obecních pozemků. V tomto roce se projevila řada negativních faktorů (deštivé počasí, 
závady techniky i práce neschopnost v týmu technických pracovníků), které narušily har-
monogram prací.Prosíme o trpělivost, děláme pro úpravu obecních pozemků maximum, 
momentálně je však prioritou příprava koupaliště, které bylo v  minulém období 2 roky 
mimo provoz. Pokud se nám úspěšně podaří splnit veškeré požadavky, které jsou nutné 
ke každoročnímu obnovení provozu koupaliště, otevřeme k 1.7.2023, aby zde děti mohly 
zahájit své letní prázdniny a dospělí si užít zaslouženou dovolenou.

Přeji všem hezké léto 
Petr Merta, místostarosta

CO JSME V ROCE 2022 UDĚLALI PRO ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ?
Díky obyvatelům se naše obec Moravský Písek může za rok 2022 pochlubit výsledky 

sběru vysloužilého elektro zařízení předaného ke zpětnému odběru společnosti Elek-
trowin o  celkové hmotnosti 11,13 t. Každý obyvatel tak odevzdal průměrně 5,51 kg 
spotřebičů.Ušetřili jsme tak spotřebu elektřiny a  snížili produkci skleníkových plynů. 
Nespotřebovali jsme ropu, železnou rudu, měď a hliník, které jsou potřebné pro prů-
myslovou výrobu. Nahradili jsme je právě recyklací odevzdaných spotřebičů. Konkrétní 
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přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení o podílu na zlepšení životního prostředí, které na 
základě dosažených výsledků vystavil kolektivní systém pro sběr a recyklaci vyslouži-
lých spotřebičů Elektrowin.Vyplývá z něj, že díky našim odpovědným obyvatelům došlo 
za rok 2022k úspoře produkce CO2 o 132,89 tun. Tipnete si, kolik smrků pohltí stejné 
množství CO2? 52 ks!

Také nebylo nutné vytěžit a spotřebovat 6 526,31 litrů ropy. Představte si, že z toho-
to množství se pokryje spotřeba pohonných hmot auta např. na cestu z Prahy do Brna 
po dálnici D1 a to 245krát.Došlo také k úspoře 67 183,13 kWh energie. Asi stejné množ-
ství, jako kdybychom spustili cyklus myčky nádobí 67 184krát.Z odevzdaného množství 
spotřebičů se podařilo vrátit do výroby 6 437,97 kg železa. Takové množství recyklova-
ného železa je možné použít pro výrobu 264 ks nových praček, aniž by bylo nutné těžit 
železnou rudu.Recyklací vysbíraných spotřebičů se také podařilo získat 223,74 kg mědi, 
což stačí pro ražbu 39777 1€ mincí, nebo 274,05kg hliníku, který by stačil na výrobu 
18271 plechovek o objemu 0,33 l.

Pamatujte! Elektro zařízení obsahuje nejen dále využitelné materiály, ale také škodli-
vé látky. Odhozením do popelnice se elektro zařízení nedostanou k recyklaci, ale skončí 
nevyužité na skládce. Odevzdávejte spotřebiče na sběrný dvůr nebo poslednímu pro-
dejci při zakoupení.

Kolektiv zaměstnanců obecního úřadu

2/2023
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Z KNIHOVNY
Už je tu zase léto a prázdniny za rohem. Pro mne to na chvíli zna-

mená pohov od akcí pro školáky i pro dospělé. Za poslední tři měsíce 
se v knihovně uskutečnilo devět akcí - např. Noc s Andersenem, kdy 
se zde vystřídalo asi 55 dětí, aby si tu splnily svůj úkol. Sešli jsme se 
také s dětmi z MŠ, se šesťáky, jedenkrát za měsíc se vidíme s prvňáčky 
z družiny. Proběhla cestovatelská přednáška o Norsku „Cesta na sever“. 
V dubnu jsem byla na návštěvě v Klubu seniorů, kde jsme si četli z pí-
secké kroniky - konkrétně o spiritismu 

v naší obci, ale také o píseckých letcích z doby 2. světové války To-
máši Vybíralovi a Josefu Nejezchlebovi. Zápisy bývalé kronikářky, paní 
Věry Benedíkové, senioři doplnili svými vzpomínkami. Pokud máte 
zájem, můžete si i Vy v knihovně pročíst něco z naší historie nebo si zavzpomínat nad 
fotografiemi z dění obce.

V pátek jsme se na naší poslední předprázdninové besedě s družinou, rozloučili po-
hádkou „Dlouhá cesta“. Také jsme se vzájemně obdarovali - děti dostaly tak jako vždy 
nějaký mls a k němu záložku do knihy, mně prvňáčci udělali velkou radost krásnou ky-
tičkou. Slíbili jsme si, že po prázdninách budeme v našich setkáních pokračovat.

Pro čtenáře zatím připravím k půjčování nové knihy, které nám snad už brzy přive-
zou. Z těch nejnovějších, které si už teď můžete půjčovat, bych Vám ráda nabídla třeba 
„Les v domě“ od Aleny Mornštajnové, „Vraní oko“ od Michaely Klevisové, „Zatmění“, kte-
ré napsal Jo Nesbo nebo třeba od Bryndzy „Ďáblovu cestu“ či od Dagmar Novotné „Víš, 
že nemusíš?“, ale i spoustu dalších.

K dovolené patří i dobrá knížka, tak přijďte do naší knihovny, určitě se najde nějaká 
kniha i pro Vás. 

Přeji Vám všem krásné letní dny.
Knihovnice Františka Ševčíková

FOTOGRAFIE Z NAŠÍ OBCE
Obecní úřad vyhlašuje téma pro fotografi e

do stolního kalendáře na rok 2024: 
Naše zahrádky okrasné i užitkové v každém ročním období. 

Vítány budou i fotografi e sadů a vinohradů. Na Vaše fotografi e 
v co nejvyšším rozlišení  se těšíme do 30.9.2023

na mailu:info@moravskypisek.cz

Písecký letec
Tomáš Vybíral

2/2023
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FOTBALOVÝ KLUB
Léto je tady a pro nás to znamená ukončení fotbalové sezony. Můžeme zrekapitulovat 

celý rok a začít se pomalu připravovat na nadcházející sezonu. Jak dopadly naše družstva 
mužů a žáků, uvidíte níže v tabulkách. Dále bychom velmi uvítali nové zájemce z řad dětí, 
které rády sportují. Prosíme proto rodiče dětí, přijďte mezi nás a pomozte nám udržet sport 
v naší obci. Žáci zahájí novou sezonu v polovině srpna každé pondělí a čtvrtek, sportov-
ní kroužek začíná od září, čas a den bude dopředu oznámen. Velmi rádi uvítáme ročníky
2005 – 2018. Přijďte se mezi nás podívat nebo můžete také využít kontakt na pana Týznera, 
tel. 732434204 a e-mail fcmoravskypisek@seznam.cz. 

Sportu zdar, Týzner Petr, předseda FCSportu zdar, Týzner Petr, předseda FC

POHÁDKOVÝ LES
Pohádkový les pořádaný ke 

Dni dětí se těšil hojné účasti jak 
ze strany účinkujících, tak ze stra-
ny dětí a  rodičů. Procházka mezi 
20 stanovišti končila na stadionu, 
kde byly připravené hry a  taneč-
ní kolo plné tanečků. Všem, kteří 
jakkoliv přispěli moc děkujeme.

Bohdana Buchtová, Zelenáči
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VÝPRAVA NA FLORIÁNKU
Květnovou výpravu jsme naplánovali na rozhled-

nu Floriánka v  Polešovicích. Chtěli jsme vyzkoušet 
nové spojení cyklostezkou k  polešovickému rybníku, 
kde jsme se občerstvili a  pokračovali na kopec. Ces-
tou hodně foukalo, báli jsme se, že špekáčky nesené 
v batohu ani neopečeme, ale překvapil nás přístřešek 
s ohništěm u rozhledny a tak nebyl problém oheň roz-
dělat. Pak výhled do kraje, který můžeme doporučit 
a cesta z kopce domů už ubíhala mnohem rychleji.

Bohdana Buchtová, Zelenáči

ZPRÁVY Z FARNOSTI
Přináším krátké informace ze života farnosti Mo-

ravský Písek. V nedávné době jsme se podíleli na akci 
Ukliďme Česko a  důkladně uklidili prostory kolem 
místního kostela a přilehlých prostranstvích. I nadále 
se věnujeme rekonstrukci a zvelebování místní fary, 
která slouží jako zázemí pro společenství kolem míst-
ní farnosti. Se začátkem jara bylo potřeba se intenziv-
něji také věnovat farnímu dvoru a zahradě.

S mládeží jsme zavítali na bowling a pizzu a spo-
lečně jsme strávili volný čas. Naše pěvecká schola po-
řádala koncert ke Dni matek, který zpříjemnil nedělní odpoledne. Jednou z posledních akcí byl 
společný výlet v rámci vzpomínky na Honzu Mičku na hrad Cimburk.

Nyní je před námi léto, kdy plánujeme přípravy farního dne, na který všechny srdečně zve-
me. Budeme také pokračovat v opravách místní fary a údržbách kostela.

Všem spoluobčanům přejeme příjemné letní dny a pohodové dovolené.
Ing. Milan Janás

Z KLUBU SENIORŮ
Není kumšt něco pokazit, kumšt je umět více lidí pobavit, 

zabavit a  zapojit i  ostatní.A  tak jsme pojali naše setkání už 
,,jarně"  a ve stylu cvičebním s muzikou, to jde nejlíp, zazpíváš 
si, taky zacvičíš, zatančíš a je plno legrace.

Taky jsme spolu oslavili Den matek, a to pozdním obědem 
a kulaté výročí naší členky a s kytičkou popřáli hodně zdraví.
Bylo to krásné odpoledne, které se všem přítomným jistě lí-
bilo.

Daniela Hóhnová

2/2023
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DIVADLO – MODRÝ Z NEBE
V neděli 23. dubna do naší obce zavítalo ochotnické di-

vadlo Bezkamen z Uherčic s představením s názvem Modrý 
z nebe. Divadelníci byli opravdu skvělí a jsem přesvědčen, 
že zpříjemnili nedělní podvečer všem, kteří dorazili do naší 
Sokolovny. Bylo Vás dost. Za to děkuji. Je hezké sledovat, 
že Moravský Písek kulturně žije a já jen doufám, že se brzy 
můžeme těšit na další ochotnická divadla, která zavítají 
a využijí potenciál naší moderní Sokolovny. Na závěr bych 
velmi rád poděkoval vedení obce, které poskytlo prostory 
a zázemí pro divadelníky, a hlavně Daniele Rožňákové, která dokázala toto představení zor-
ganizovat a postarat se tak o krásný zážitek pro nás diváky. 

Děkujeme. Jaroslav Abrhám

STAVĚNÍ MÁJE
Neděle 30. dubna, pondělí 

1. května a státní svátek. To je 
ideální konstalace pro velkou 
kulturní událost, kterou je pro 
každou obec na Moravě stavě-
ní máje. Ve 14:00 jsem se všich-
ni sešli na náměstí, kde na nás 
již čekaly připravené stánky, 
které obsadily písecké spolky 
doplněné o  jednotlivce, kteří 
měli zájem a  chuť účastnit se 
lokálního jarmarku. Zavítali 
k  nám i  auto-moto veteráni, k  nahlédnutí i  svezení. Mohli jsme si zakoupit vynikající 
guláš, skvělé sladké dobroty, alko i nealko drinky, pivo, limo, a dokonce i přenádherné 
lokální výrobky, nejen od žáků základní a mateřské školy. To vše za poslechu cimbálové 
muziky Širúch, na kterou se mimochodem můžete těšit i na našich hodech!

Dospělí hodovali a utráceli, zatímco se jejich ratolesti vrhnuli na zdobení májky, kte-
rou na náměstí dopravili kluci z  Písecké Chasy. Krátce po 15:30 děti hlásily: „Mája je 
nazdobena!“. Rychlé domluvy, pokyny, důraz na bezpečnost práce a jde se na to. Muž-
ské osazenstvo na náměstí ladnými pohyby máju vzpřímilo a  zabezpečilo. Ženy byly 
nadšeny a hrdy na statné písecké muže, kteří bez újmy na zdraví máj postavili. Volná 
zábava pokračuje, Širúch hraje, zásoby stánkařů mizí, stmívá se. 

Bylo velmi příjemné opět vidět zaplněné náměstí a hezky se pobavit. Tímto bychom 
rádi poděkovali všem zúčastněným. 

Písecká Chasa
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SPOLEK ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÝCH OBČANŮ
V minulém období se náš spolek účastnil jarmarku, který se 

uskutečnil při stavění máje. Nabízeli jsme výborné tvarohové 
koláčky, po kterých se v podstatě „zaprášilo“ v první hodině 
jarmarku, a  užitkové skleněné předměty, které jsme získali 
darem od manželů Jiřího a Petry Zálešákových. Spolek za dar 
manželům Zálešákovým děkuje. 

Vybraní zástupci spolku navštívili s gratulací několik jubi-
lantů z našich řad a rovněž se snažili svou přítomností zpestřit 
část odpoledne i členům upoutaným na lůžko, kteří o návště-
vu projevili zájem.

Hana Součková, předsedkyně SZPO

VÝŠLAP NA STARÝ HRAD
Tělovýchovná jednota Kovoděl uspořádala 

v sobotu 3. 6. výšlap na Starý hrad  do Bzence. 
Počasí nám vyšlo nádherně, odměnou nám 
byly překrásné  výhledy do širokého okolí 
a  také lahodná sklenka vína od Zámeckého 
vinařství. Velmi podařené odpoledne.

Od září zveme aktivní ženy, aby se 

k  nám přidaly, cvičíme každé pondělí

od 18 hod. v hale základní školy.

Hana Habartová, TJ Kovoděl

TJ KOVODĚL ŽENY II
Všichni jistě víme, že je cvičení a  pohyb 

půl zdraví, to už jsme sem dávaly, a že je to 
pravda, si už dnes ověřil snad každý.Schází-
me se každou středu v 17.30 hodin a společ-
ně si nejen zacvičíme a protáhneme tělo, ale 
také si sdělujeme, co jev obci nového, co se 
aktuálně děje a  zajímá nás i  dění v  našem 
okolí. V tomto školním roce už naše cvičení 
končí, ale s novým školním rokem v září je-
deme nanovo, a tak se můžeš mezi nás při-
dat.

Daniela Hóhnová

2/2023
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OKÉNKO ZE ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY

MYSLIVCI
Milý spoluobčané,
touto cestou vám děkujeme za vyjádřenou podporu, která nám dává sílu dál bojovat za svá 

práva v naší nelehké situaci. V současné době již máme právního zástupce, který za nás jedná 
a navštívil s námi i poslední zasedání zastupitelstva, kde se v rámci diskuze dotazoval minulé-
ho starosty a obecního referenta na důležité události z minulosti, které přecházely dnešnímu 
stavu. Odpovědi obou zainteresovaných  osob si můžete přečíst v zápise ze zastupitelstva.

Naše sdružení se zúčastnilo jarmarku na náměstí, kde nabízelo guláš a byli jsme i na Dni 
obce, kde jsme udělali táborák s možností opéct si špekáčky. Hodláme se i nadále zapojovat 
do akcí obce a tím přispět k příjemné atmosféře přátelského soužití v naší obci.

Myslivosti zdar! Členové MS Dubina

NAŠE MATEŘSKÁ ŠKOLA
Jaro, léto, podzim, zima

ve školce je vždycky príma

Krásný zážitek měly děti z divadelního představení ve Strážnici – Příběhy Maxipsa Fíka. 
Jaro jsme přivítali společnou akcí s  myslivci na Dubině – „Probouzení broučků“. Ikdyž se 
akce několikrát překládala kvůli nepřízni počasí, nakonec se vydařila. Děti plnily úkoly, za 
každý splněný úkol dostaly část mapy, která jim ukázala cestu k pokladu. Moc děkujeme 
myslivcům za špekáčky a přípravu akce.  

Rodiče nám pomohli se sbíráním vyfouklých vajíček, které jsme s dětmi nabarvili.Před 
velikonočními svátky jsem ozdobili stromy před obecním úřadem.

V dubnu jsme se tematicky věnovali ekologii. Děti se dozvěděly spoustu zajímavých in-
formací o ekologii, třídění odpadu atd. Žáci 8.tř. pro nás připravili akci na školní zahradě. 

Ke svátku všech maminek jsme v květnu na místní Sokolovně uspořádali besídku plnou 
písní,tanečků a básniček. Akce byla pořádaná pro celou obec. 

Na letošní výlet jsme se vydali na zámek Milotice. Prohlídku zámku si děti užily v dobo-
vých kostýmech ve společnosti kněžny a chůvy zámeckých dětí.

V červnu nás navštívila naše psí kamarádka Tessinka s programem canisterapii. 
Nyní se již pilně připravujeme na konec školního roku. 
Přejeme všem příjemné prožití léta. 

ROZLOUČENÍ S PŘEDŠKOLÁKY
Slavnostní atmosféru mělo rozloučení s předškoláky, které proběhlo v pátek 23. 6. 2023 

na sokolovně. Paní starostka poděkovala paní učitelkám v mateřské škole za přípravu dětí 
do 1. třídy a popřála dětem ve škole hodně jedniček a hodně kamarádů. Tak ahoj školko 
a po prázdninách hurá do školy za novými zážitky!

Kolektiv MŠ

-12-
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NOC S ANDERSENEM NA NAŠÍ ŠKOLE POPATNÁCTÉ
Knihovna BBB v Uherském Hradišti přišla před 23 lety s myšlenkou přiblížit dětem svět knížek 

pomocí zážitků, společně číst, luštit úkoly a také na cizím místě přespat. Nápad oslovil knihovny 
a školy po celé republice. I my vždy v listopadu netrpělivě čekáme na vyhlášení témat nového 
ročníku – s jakými postavičkami prožijeme poslední březnovou noc.

Každá škola si akci rozvíjí podle svých představ. U nás mají hlavní program na starosti vždy 
osmáci. Kolem 19.hodiny se přivítáme ve sportovní hale, poté skupinky dětí putují po okruzích 
s úkoly, které si pro ně organizátoři dlouho dopředu připravovali ( zvlášť pro 1. a pro 2.stupeň), 
jedno ze stanovišť bývá i v obecní knihovně. Při čekání na výzvu ke startu tráví děti čas ve tří-
dách, některé si s paními učitelkami povídají o knížkách, ochutnávají dobrůtky, chystají si spa-
cáčky a hrají hry. Kolem půl 9. večer přicházejí do cíle poslední účastníci a pomalu si svoláváme 
setkání všech opět v hale, tentokrát s večerním programem. I ten je v režii osmáků, kterým už 
vydatně pomáhají ostatní třídy – každá si na tento večer secvičila scénku. Zhruba před 22.hodi-

2/2023
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nou se rozcházíme do tříd, kde si podle věku 
a  dohody s  učiteli povídáme, pouštíme fi l-
my a pomaličku se ukládáme na kutě. Ranní 
budíček a  loučení probíhá v sobotu kolem 
7.hodiny. Ještě dlouho poté vzpomínáme 
na atmosféru – od zážitků z  plnění úkolů 
i z nácviku scének, přes připomínky v podo-
bě kulis a obrázků po pocit, že se nám ně-
který kolektiv podařilo zas o krůček stmelit.  

Na naší škole se 31.3.2023konalo 15.vý-
ročí Noci s  Andersenem –přespalo tu
147 žáků a 9 učitelů. Letos šlo o připomínku 
ilustrátorky Heleny Zmatlíkové a  WaltaDis-
neyho, takže inspirace, především výtvarné, nebylo málo.

Ráda bych využila příležitosti k poděkování. Účastním se naší NsA od roku 2014, u počátku 
akce stála se svými žáky p.uč. Frýbortová, pak ip.uč.Lehnertová. Vždy mám radost při pohledu na 
nadšení účinkujících, obrovskou snahu organizujících „osmiček“ a za celé roky chci poděkovat 
„dospělákům“ -  učitelkám 1.st. za neutuchající sílu při nácviku scének, kolegyni J.Lehnertové, se 
kterou se střídámejako češtinářky v pomoci osmákům, a celkově všem třídním učitelům, kteří 
nám nikdy neodmítli strávit noc ani ne tak s Andersenem, ale hlavně se svou (často tempera-
mentní) třídou.Velký dík patří i paním knihovnicím- poslední roky p. F.Ševčíkové – a samozřejmě 
našemu vstřícnému vedení školy. 

Mgr. J.Číhalíková

SPORTOVNÍ DEN – 24. 5. 2023
Po dvou letech ovlivněných covidem jsme opět pro žáky 2. stupně uspořádali Sportovní 

den.  Žáci soutěžili ve třech disciplínách – skok do dálky, hod kriketovým míčkem a přespol-
ní běh kolem stadionu. V celkovém součtu zvítězili v 6. ročníku Štěpán Náplava a Magdalé-
na Latinová, v 7. ročníku Marek Čožík a Eliška Zálešáková, v 8. ročníku Václav Mička a Sofi e 
Pyclíková a v 9. ročníku Tomáš Čožík a Kristýna Pichalová. 

Na závěr si nejlepší běžci a běžkyně změřili své síly ve štafetě na 4x100m.  
Mgr. Přemysl Hrančík

DEVÁŤÁCI V PRAZE
Ve středu 31. 5. se 9. A s paní učitelkami Lehnertovou a Lekavou vydali na výlet do Prahy. 

Po delší cestě vlakem jsem se ubytovali a vyrazili jsme do Poslanecké sněmovny. Nejenže 
jsme viděli, jak politici jednají, někteříz nás se s nimi i stihli vyfotit. Pak jsme navštívili Praž-
ský hrad, kde jsme prošli Zlatou uličku, Vladislavský sál, katedrálu sv. Víta, dokonce jsme se 
díky skvělé průvodkyni dostali i k hrobkám českých králů. Na druhý den jsme šli do Národ-
ního muzea, kde se každý našel svou výstavu, své téma. Rozloučili jsme se s Prahou a hurá 
domů! Všichni jsme si výlet užili, škoda jen že je to náš poslední společný výlet.    

 Štěpán Hodonský a 9. A
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ŠKOLNÍ VÝLET 1. STUPNĚ – BŘEZOVÁ 
Ve čtvrtek 1.6. 2023 jsme vyrazili do outdoor resortu Březová. Děti od 1. do 5. třídy se 

rozdělily do tří skupin a postupně procházely jednotlivá stanoviště, na kterých plnily úkoly.
Zajímavé byly interaktivní aktivity v hradě Sherwoodu  a  pirátské vesnici, prokázat ob-

ratnost a odvahu bylo třeba na lezecké stěně a v bludišti  Bongo. Některé děti nadchla jízda 
na koni  i obří skluzavka. V poledne jsme si pochutnali na výborném obědě. Po celý den 
měly děti zajištěný pitný režim v areálu.

Závěrečné chvíle patřily nákupům sladkostí a suvenýrů v místní prodejně.Vrátili jsme se 
unavení, ale plni dojmů a zážitků ze skvělého výletu.

učitelky1. stupně

OHLÉDNUTÍ ZA ZÁJEZDEM DO ANGLIE
Ve středu 26. 4. 2023 ráno jsme se autobusem vydali na putování po Anglii, které jsme 

po 24 hodinové cestě započali v Oxfordu. V tomto nejstarším univerzitním městě nás jako 
první čekala prohlídka středověkého hradu a  vězení s  anglicky mluvící průvodkyní. Poté 
jsme vystoupali po 99 schodech na Carfax Tower a prohlédli si Oxford z ptačí perspekti-
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vy. Protože nám počasí úplně nepřálo, na prohlídku města a  dalších památek se vydalo 
s deštníkem jen pár odvážlivců. Ostatní se rozhodli prozkoumat místní shopping centre. Po 
obědě jsme si nenechali ujít prohlídku Christ Church Cathedral, která je jedinečná v tom, 
že byla založena jako univerzitní kaple a katedrála zároveň. Její jídelna a schodiště se staly 
předlohou pro Velkou síň v Bradavicích v příbězích Harryho Pottera. Po návštěvě Ashmole-
an muzeum jsme se jeli ubytovat do rodin ve městě Andover a pokusili se o první konver-
zaci v angličtině.

Druhý den ráno nás čekalo městečko Salisbury v hrabství Wiltshire a procházka jeho his-
torickým centrem. Salisbury se může pochlubit 123m vysokou katedrálou, nejvyšší v celé 
Velké Británii a současně nejvyšší budovou na světě postavenou a dochovanou ze 14 sto-
letí. Z  tohoto malebného městečka jsme se vydali do Stonehenge. Tento komplex men-
hirů a kamenných kruhů je zapsaný na Seznamu světového dědictví UNESCO a údajně má 
těchto 450 různých monumentů i  celá tato oblast magickou sílu. Odpoledne nás čekalo 
královské město Windsor, slavnostně vyzdobené pro nastávající korunovaci a samotná krá-
lovská residence Windsor Castle. Má dlouhou a velmi bohatou historii, angličtí panovníci 
jej obývají déle než 900 let. Ranou anglickou architekturu jsme si prohlédli také v hradní 
kapli sv. Jiří, jejíž významnou součást tvoří hrobky anglických panovníků, včetně Jindřicha 
VIII. nebo Karla I. a samotné královny Alžběty II. Hrad není jedinou věcí k vidění ze zdejšího 
okolí. Přešli jsme přes Windsor Bridge a na opačném břehu Temže zhlédli areál nejslavnější 
anglické soukromé střední školy Eton College. Tato škola je silně ovlivněná tradicí a vycho-
vala desítky britských premiérů. 

Po další noci v  anglické rodině nastal den třetí a  to prohlídka Londýna. Z  parkoviště 
u Millennium Dome (The O2 Arena) jsme metrem přijeli přímo pod mrakodrap The Shard 
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(310m), při Temži jsme prošli přes Millennium Bridge (most) ke katedrále sv. Pavla a  dál 
k  London Eye (Londýnské oko). Po krátkém odpočinku jsme se vydali prozkoumat krásy 
centra města. Fotili jsme selfi e u Westminsterského paláce (Houses of Parliament) se slav-
ným Big Ben, okouzlilo nás Westminsterské opatství (Westminster Abbey), Downing Street 
a nejznámější dům v této ulici č.10 – ofi ciální sídlo britského premiéra. Velmi se nám líbilo 
Trafalgar Square (náměstí), Piccadilly Circus (dopravní uzel a náměstí), Soho a čínská čtvrt, 
Leicester Square,  Buckinghamský palác (ofi ciální londýnské sídlo britského panovníka) 
a přilehlý St. James´s Park. Závěr prohlídky hlavního města Anglie se trochu zkomplikoval 
a z časových a technických důvodů jsme nemohli absolvovat vyhlídku z London Eye a plav-
bu po řece Temži, ale domů jsme další den dorazili všichni zdraví, plní nevšedních zážitků 
a můžeme prohlásit, že jsme opět prozkoumali „kousíček“ našeho velkého světa.

Mgr. Bc. Alena Štvánová, Mgr. Kateřina Vařechová

EXKURZE DO KLADÍKOVA
V úterý 6. června 2023 se žáci třetí a čtvrté třídy vypravili do lesní školky v Kladíkově.
Celým areálem nás provedl pan Joura. Seznámil děti s celým procesem pěstování listnatých 

i  jehličnatých stromků ze semínek až po expedici. Ročně zaměstnanci vypěstují až 5 milionů 
sazenic. I přes nepřízeň počasí se dětem exkurze velmi líbila a  jako dárek obdrželi sazeničku 
jehličnatého stromečku.  

Mgr. Ivana Valentová, Mgr. Eva Domanskág g
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BESEDA SE SPISOVATELKOU MARTINOU URBANOVOU
V pondělí 19. června nás ve škole navštívila paní spisovatelka Martina Urbanová. Nejdřív 

nám představila své dvě již vydané knihy „Dubínek a Modřínek“ a „Kouzelný pokoj“. Přečetla 
úryvek z jedné z nich, vysvětlila nám, jak vzniká kniha a co všechno je k tomu potřeba. Děti 
se na několik minut staly malými spisovateli a ilustrátory. Některým to šlo moc hezky. Na 
závěr nás nalákala na svoji třetí úplně novou knihu, která vyjde v srpnu a pozvala na své 
stránky, kde si děti mohou její příběhy přečíst nebo i poslechnout (www.pisuprodeti.cz).

Po besedě ještě potěšila prvňáčky krátkým společným posezením. Zazpívalijsme si a děti 
jí předaly obrázky s milými vzkazy .

Mgr. Andrea Krejčiříková

VÝUKA ANGLIČTINY S RODILÝM MLUVČÍM
Jak už se na naší škole stává tradicí i letos jsme ve dnech 31. 3. a 13. 4. na hodinách ang-

ličtiny přivítali rodilého mluvčího. Tentokrát k nám zavítal Deniz, původem z Kanady, který 
pracuje pro jazykovou školu Moravia, Hodonín. Výuky se letos účastnili žáci 5., 8. a 9. roč-
níku.Letošním tématem byly svátky, zvyky a tradice v anglicky mluvících zemích a v České 
republice, o kterých žáci s Denizem mluvili a porovnávali je. Každá třída strávila s rodilým 
mluvčím dvě vyučovací hodiny a výstupem byla prezentace skupinových projektových pra-
cí na různá období v roce.Pro většinu žáků je výuka s rodilým mluvčím zážitek a také super 
zjištění, že anglicky rozumí a dokáží se domluvit. V letošním školním roce se výuka s „rodilá-
kem“ uskutečnila za přispění sdružení SRPDŠ, za což jim patří velké poděkování.

Mgr. Kateřina Vařechová

EXKURZE VÍDEŇ
Dne 18.5.2023 uspořádaly třídní 

učitelky jednodenní zájezd do Víd-
ně pro žáky 8. ročníků a 9.B.Jedna-
lo se o školní výlet. Celou skupinu 
doprovázel celý den pan průvod-
ce. Program jsme zahájili v  zámku 
Schönbrunn v  Orangerii, následo-
vala prohlídka zahrady a  vnitřních 
prostor zámku, kterou měl každý 
žák možnost individuálně poslou-
chat prostřednictvím elektronické-
ho audioprůvodce. Kolem poledne 
jsme se přesunuli do centra města, kde nám pan průvodce ukázal a okomentoval nejdůleži-
tější a nejznámější místa centra Vídně. Na závěr našeho výletu se žáci těšili ze všeho nejvíce, 
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jelikož nás čekala návštěva zábavního parku Prater. Zde měli možnost navštívit jednotlivé 
atrakce a zakoupit drobný suvenýr.Cílem exkurze bylo zhlédnout památky, se kterými se 
žáci setkávají v hodinách německého jazyka a využít němčinu jako komunikační prostře-
dek.Celkově byla exkurze hodnocena velmi kladně.

Mgr. Lenka Matějíková, Mgr. Kateřina Vařechová, Mgr. Pavla Lekavá

OKRESNÍ SOUD 
Dne 6. 6. 2023 nahlédli žáci 9. ročníků do soudní síně Okresního soudu v Uherském 

Hradišti. Důvodem návštěvy bylo to, že je téma soudu náplní hodin občanské výchovy 
a je důležité, aby žáci neslyšeli jen teoretické poznatky, ale zažili i příklady z praxe. 

Jelikož jsme měli před samotným jednáním dostatek času, pan soudce nám ukázal 
jednací síň, zodpověděl dotazy, které nás zajímali, řekl pár slov o své práci a v neposlední 
řadě nastínil, co je tématem následného jednání. Při samotném jednání měli žáci mož-
nost zhlédnout, jak vše probíhá v praxi.Návštěva soudu byla přínosem jak pro žáky, tak 
pro vyučující.

Mgr. Lenka Matějíková

PŘEHLED VYCHÁZEJÍCÍCH ŽÁKŮ
Ve školním roce  2022-2023 ukončilo školní docházku v 9. A 18 žáků (11 chlapců a 7 dívek) 

a 9. B 17 žáků (9 chlapců a 8 dívek). Na střední školu do Jihomoravského kraje (Bzenec, Hodo-
nín, Kyjov, Strážnice, Veselí nad Moravou) se hlásilo 27 žáků, do Zlínského kraje (Staré Měs-
to, Uherské Hradiště, Uherský Brod, Holešov, Otrokovice) 8 žáků.  Žáci si podali 2 přihlášky 
do prvního kola přijímacího řízení. Všichni žáci byli přijati.

Mgr. Pavla Lekavá

BĚH MORAVSKÝM PÍSKEM 17. ČERVNA 2023 
V  rámci Dne obce Moravský Písek se uskutečnil 21. ročník Běhu obcí – memoriál 

Zdeňka Damborského. Sportovní dopoledne se konalo za pěkného počasí a při účasti 
velkého počtu povzbuzujících diváků. Celkem se zúčastnilo ve všech věkových kate-
goriích 268 závodníků. Hlavní závod na 6 km běželo 107 závodníků. Vítězem byl Valent 
René ze Slovenska 21:03,24 minut. Rekord tratě 18:23,21 minut zaběhl v roce 2022 Filip 
Sasínek, český reprezezant , který má k Mor. Písku rodinnou vazbu. 

V žákovských kategoriích závodilo 139 závodníků. Velké zastoupení měla základní 
škola a nový atletický oddíl TJ Sokol Moravský Písek pod vedením cvičitelky Ester Jur-
čové. 

DEN OBCE
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Medailové umístění z Moravského Písku získali v kategoriích: 
- nejmladší kluci na 70 m    2. místo Vajčner Jan
- mladší kluci 200 m    1. místo Vajčner Ondřej 
- mladší přípravka kluci 300 m   3. místo Lovecký Jakub
- mladší žáci 600 m     2. místo Štěpaník Dominik 
- starší žáci 800 m     2. místo Bražnik Bohdan 

Kategorie dorost a junioři byly zastoupeny jen počtem 22 závodníků. V době konání 
akce v Hodoníně probíhal přebor republiky atletů TJ Orel, což ovlivnilo počet účastníků. 
Organizátoři běhu se těší na další již 22. ročník Běhu Zdeňka Damborského, atletického 
nadšence. 

Josef Formánek

ZÁBAVNÉ ODPOLEDNE
V odpoledních hodinách se v prostorách stadionu v Moravském Písku uskutečnilo pokračo-

vání Dne obce. Akce se zúčastnila například Písecká Chasa, která prodávala vynikající mochito 
nebo také naše Seniorky, které nabídly skvělé palačinky. Sbor dobrovolných hasičů udělal nej-
větší radost dětem s hasicí pěnou. Děti si také mohly zakopat na hřišti, zahrát různé hry, nebo si 
opéct špekáček. To vše bylo podkresleno chytlavou muzikou skupiny Žlutá ponorka. Naneštěstí, 

některé účastníky odradil déšť, některým zas 
naopak déšť vykouzlil nejeden úsměv na tváři. 

Daniela Rožňáková

-20-
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PLÁN AKCÍ NA ROK 2023 V MORAVSKÉM PÍSKU
Datum  Název akce Pořadatel 
14.7.  Diskotéka  Chasa
29.7.  Generace koncert  Stadion žije
26.8.  Gulášový festival, Představení aktivit Sokola OÚ, spolky
  Rybářská srpnová noc
1.9.  Ukončení prázdnin s Myslivci 
23.9.  Zvaní na hody  Chasa
23.9.  Burčákové slavnosti  Vinaři
7.10.   HODY Chasa, OÚ
8.10.   Hodová mše Chasa, Farnost M. Písek
  Podzim (datum zatím není stanoven):
  Uspávání broučků  MŠ
  Podzimní dílničky  Chasa
3.11.   Lampionový pochod
  Prosinec Adventní koncert  Farnost M. Písek
2.12.   Čertův pochod
3.12.   Rozsvícení vánočního stromu  OÚ, spolky
9.12.   Vánoce s Písečánkem 
24.12.   Půlnoční mše  Farnost M. Písek
26.12.   Živý Betlém  Farnost M. Písek

SPOLEČENSKÁ  KRONIKA

Vítáme do života:
Viktor Hurtík  březen
Jakub Nejezchleba březen
Ondřej Buček  duben
Šimon Charvát  duben
Olivie Všetulová  květen
Leontýna Žmolová květen

Zákonní zástupci narozených dětí 
podepsali souhlas se zveřejněním údajů.

Jubilanti:
Marie Slováčková 95 let
Jarmila Jabůrková 93 let
Miroslav Sýkora  91 let
Anděla Korvasová 80 let

Jmenovaní souhlasili se zveřejněním 
uvedených údajů.
Uvedení jsou pouze jubilanti, kteří podepsali 
souhlas se zveřejněním.

tí 
m údajů.

Vi
J

95 let
let

Koupaliště je připraveno, otvíráme 1. 7. v 10 hod.

Vstupné děti do 6 let zdarma, děti do 15 let 30,- Kč, dospělí 50,- Kč.

2/2023

-21-



-22-

2/2023



2/2023

-23-



ZPRAVODAJ OBCEZPRAVODAJ OBCE

Vydává Obec Moravský Písek, tel. 518 387 370. Vychází jednou za čtvrtletí v nákladu 800 ks. Vydává Obec Moravský Písek, tel. 518 387 370. Vychází jednou za čtvrtletí v nákladu 800 ks. 
Výtisky pro občany Moravského Písku jsou distribuovány zdarma. Placená inzerce 1000 Kč za 1 stranu. Výtisky pro občany Moravského Písku jsou distribuovány zdarma. Placená inzerce 1000 Kč za 1 stranu. 

Příspěvky do zpravodaje je možno zasílat průběžně na e-mail: info@moravskypisek.cz. Příspěvky do zpravodaje je možno zasílat průběžně na e-mail: info@moravskypisek.cz. 
Textové úpravy jednotlivých článků nejsou prováděny. Povoleno MK ČR E 17415. Textové úpravy jednotlivých článků nejsou prováděny. Povoleno MK ČR E 17415. 

http://www.moravskypisek.czhttp://www.moravskypisek.cz
Sazba a tisk: Tiskárna Brázda - www.TiskarnaBrazda.czSazba a tisk: Tiskárna Brázda - www.TiskarnaBrazda.cz


